
 

Akademický senát UK FTVS 
 

     

 Č.j.: AS-1/2014 

 

Zápis z řádného zasedání ze dne 7. 1. 2014 v 13.00 hod 

 
Přítomni (bez titulů): viz prezenční listina 

Komora akademických pracovníků (a): Kohlíková, Heller, Kaplan, Bunc, Pokorná, Tůma, 

Flemr, Jelen, Panská, Petr, Hojka, Coufalová 

Studentská komora (s): Novotný, Česák, Blažek, Pánková 

Omluveni: Baláš (a),Vomáčko (a), Pecinová (s), Vokoun (s), Omcirk (s) 

 

Hosté: (bez titulů): Süss, Fořter, Miler, Hebík, Bujnovský 

 

 

1. Projednání a schválení programu zasedání  

Na úvod seznámila předsedkyně AS UK FTVS Kohlíková s programem.  

Hlasování o programu zasedání 7. 1. 2014: (15-0-0) (pro-proti-zdržel se). 

Usnesení 01/01/2014: AS UK FTVS schválil Program zasedání 7. 1. 2014. 

2. Projednání a schválení zápisu ze zasedání 10.12. 2013 

Hlasování o zápisu ze zasedání 10. 12. 2013: (14-0-1).  

Usnesení 02/01/2014: AS UK FTVS schválil Zápis ze zasedání 10. 12. 2013. 

3. Projednání a schválení zápisu ze zasedání 17. 12. 2013 

Hlasování o zápisu ze zasedání 17. 12. 2013: (15-0-0).  

Usnesení 03/01/2014: AS UK FTVS schválil Zápis ze zasedání 12. 11. 2013. 

4. Vystoupení člena vedení FTVS 

Pan děkan popřál všem přítomným hezký nový rok. Informoval, že vyšly výsledky soutěže 

grantové agentury ČR. Bohužel fakulta je stále velmi málo úspěšná v získávání grantů, grant 

obdržel pouze Mgr. Kokštejn. Děkan vyjádřil souhlas s odmítnutím vlastního panelu pro 

kinantropologii u GAČR. Upozornil, že velmi málo kateder správně dodalo podklady 

k výpočtu osobního ohodnocení. Děkan se vyjádřil, že doporučí novému vedení fakulty 

hodnotit publikační činnost z OBD. Informoval, že recenzenti článků na konferenci 

Pohybové aktivity ve vědě a praxi 2013 obdrželi finanční ohodnocení. Informoval, že bylo 

všem zaměstnancům plošně rozděleno 1,5 miliónu. Poděkoval týmu prof. Bunce za 



zpracování podkladů VaVpI. Dále se děkan se vyjádřil k zápisu ekonomické komise. Uvedl, 

že centrální nákup se v tomto období dělá už několik let. Odvoz odpadů je povinný ze 

zákona. Dotázal se senátorů Petra a Jelena na záležitost krytí VaVpI. Senátor Petr 

odpověděl, že je to z FRIMu. Senátor Petr uvedl, že 2. 1. 2014 přibyly objednávky za 3,1 

mil, což ekonomická komise nepovažuje za nezbytně nutné realizovat v rozpočtovém 

provizoriu. Děkan odpověděl, že jsou to každoroční investice a že tím nebude rozpočet 

fakulty nijak výrazně zatížen. 

 

5. Projednání návrhu změny přílohy č. 6 Statutu UK  

Předsedkyně Kohlíková požádala předsedu ekonomické komise o vyjádření ke změně 

přílohy č. 6 Statutu UK č.j. 238/2013. Předseda ekonomické komise Petr seznámil senátory 

se zprávou ze zasedání ekonomické komise ze dne 3. 1. 2014. Předseda studijní komise 

Hojka informoval o počtech studentů, kteří studují delší dobu než standardní doba. Vyjádřil 

podporu navyšovat částky za studium. Předsedkyně předala slovo tajemníkovi Ing. 

Fořterovi. Ten upozornil, že návrh na změny poplatků za studium je od akademického roku 

2014/2015, ne pouze na akademický rok 2014/2015, tedy univerzita předpokládá, že bude 

platit alespoň 3 roky. Uvedl, že návrh obsahuje chybu, která vznikla na straně univerzity a 

která se týká výše poplatků za studium v cizím jazyce (návrh obsahoval částku 220 000 Kč 

za pregraduální studium, přestože návrh UK FTVS byl 200 000 za obor TVS a 220 000 za 

obor Fyzioterapie). Tento omyl byl již s univerzitou projednán a bude napraven. 

Místopředseda Heller upozornil, že zahraniční studenti podepisují na začátku studia 

smlouvu, která platí po celé jejich studium, tedy finanční přínos navýšení poplatků bude 

v delším časovém horizontu. Senátor Bunc upozornil, že je důležité určit, zde se poplatky 

budou platit v české nebo zahraniční měně. Doplnil, že je zájem o progres i ve specializaci 

ve zdravotnictví. Senátor Novotný informoval, že žádná fakulta nestanovuje poplatek 

v eurech, a zeptal se, zda je dobré to zavádět. Ing. Fořter odpověděl, že některé fakulty tyto 

poplatky v zahraniční měně dříve měly, ale nyní to v návrhu žádné fakulty není. Podle ČNB 

se kurz eura bude v horizontu dlouhého období spíše snižovat, proto nepovažuje za výhodné 

zafixovat poplatky v eurech. Předsedkyně Kohlíková se zeptala, od kdy tato příloha týkající 

se poplatků bude v platnosti. Ing. Fořter odpověděl, že od akademického roku 2014/2015. 

Proběhla diskuse na toto téma. Předsedkyně Kohlíková shrnula závěry SEK a SSK. Otázka 

je, zda poplatky fixovat v eurech nebo českých korunách. Senátor Hojka uvedl, že dle jeho 

názoru je to výhodnější v korunách, neboť fakulta bude vědět přesně jakou částku obdrží.  

 

Hlasování o fixování poplatků v eurech: (4-9-3).  



Usnesení 04/01/2014: AS UK FTVS odmítl poplatky za studium v eurech místo v českých 

korunách. 

Hlasování o návrhu změny přílohy č. 6 Statutu UK: (15-0-0) 

Usnesení 05/01/2014: AS UK FTVS schválil návrh změny přílohy č. 6 Statutu UK 

předložený ekonomickou komisí. 

 

6. Různé 

Předsedkyně Kohlíková vyzvala tajemníka UK FTVS k vyjádření ohledně zatížení rozpočtu 

objednávkami vystavenými v prvních dnech kalendářního roku. Ing. Fořter vysvětlil, že se 

jedná o celoroční objednávky, které se standardně na začátku ledna vystavují u zboží a 

služeb, které se nakupují během roku průběžně nebo opakovaně. Senátor Petr se dotázal, zda 

tedy tato objednávka nemusí být zcela naplněna, Ing. Fořter ujasnil, že nemusí, například 

loni se z nákladů na kancelářské potřeby odčerpalo přibližně 700 tis. Kč. Dále dal Ing. 

Fořter k dispozici tabulku čerpání stipendijního fondu za posledních 5 let. Senátor Bunc 

uvedl, že by bylo třeba odlišit, jaká částka šla na prospěchová stipendia a jaká na účelová. 

Proběhla diskuse k čerpání stipendijního fondu. Do diskuse se zapojil proděkan Miler. 

Předložil tabulku čerpání účelových stipendií. Ing. Fořter uvedl, že peníze určené k výplatě 

stipendií nelze nijak jinak použít a tudíž fakulta umožnila katedrám čerpání těchto 

prostředků (a to zejména z toho důvodu, že prostředky přitékající v posledních letech do 

stipendijního fondu převyšovaly částky z fondu vyplácené). Senátor Novotný podotkl, že se 

řídíme pravidly univerzity, kde je uvedeno, že o účelová stipendia může žádat pouze student 

nebo může být přiděleno na podnět rektora, popřípadě děkana. Učitel tudíž nemůže žádat o 

účelové stipendium pro studenta. Dále přečetl podmínky pro udělení účelového stipendia. 

Proběhla diskuse ohledně čerpání účelových stipendií. 

Ekonomická komise požádala tajemníka Fořtera o vysvětlení důvodu existence dvou 

fakultních středisek, která realizují kurzy pro veřejnost v rámci celoživotního vzdělávání. 

Ing. Fořter uvedl, že v poslední době počet kurzů CŽV narostl. Předpis UK FTVS pro CŽV 

(Opatření děkana 3/2011 Organizace celoživotního vzdělávání na UK FTVS) zná dva typy 

kurzů, a to jednak organizované centrem CŽV a jednak katedrami. Důvodem rozdělení je 

podnítit zájem kateder organizovat tyto kurzy. Zisky z kurzů organizovaných CŽV jdou 

fakultě, těmito prostředky disponuje proděkan Kovář, pod kterého oblast CŽV patří. Zisky 

z kurzů organizovaných katedrou putují po odečtení nákladů a režií na katedry, které až tři 

čtvrtiny této částky mohou vyplatit v podobě odměn vyučujícím. Senátor Petr uvedl, že není 



zcela jasné, proč jsou kurzy na tyto dva typy rozdělovány. Pan děkan upozornil na odlišnosti 

těchto dvou typů kurzů a uvedl, že není problém, aby v příštích letech byl například 

zmiňovaný kurz Výživa a výživové poradenství organizovaný katedrou. Senátor Bunc 

zmínil otázku, kdo je zodpovědný za kurz, protože některé kurzy jsou zakončené získáním 

licenci, některé nikoliv. Licenci vždy ale uděluje pouze fakulta. Dodal, že bylo by potřeba se 

pečlivě zabývat organizací kurzů CŽV. Proběhla diskuse ohledně organizování kurzů CŽV. 

Předsedkyně Kohlíková uvedla interpelaci studentů k organizování hudebního festivalu na 

FTVS. Hosté Hebík a Bujnovský předložili svůj nápad uspořádat hudební festival ve stylu 

majálesu. Předsedkyně ocenila nápad studentů, ale doporučila obrátit se na vedení fakulty. 

Místopředseda Kaplan informoval o korespondenci týkající se uplynulé volby děkana. 

Předsedkyně Kohlíková uvedla otázku znaku FTVS, kdy naše fakulta požádala o redesign. 

Byla doporučena grafická centra a bylo připomenuto, že pokud fakulta využije těchto 

grafických center, tak jí náklady nebudou účtovány. Grafické studio Kafka design, které 

bylo vybráno vedením fakulty, mezi těmito doporučenými grafickými centry není. 

Místopředseda Kaplan informoval, že je třeba vytvořit výroční zprávu o činnosti AS UK 

FTVS za rok 2013, proto vyzval předsedy jednotlivých komisí o dodání podkladů. 

 

 

Zapsala: Coufalová 

 Za AS UK FTVS 

 předsedkyně doc. MUDr. Eva Kohlíková, CSc. 

 

 

Na vědomí: doc. PhDr. Vladimír Süss, Ph.D., děkan UK FTVS 

   Ing. Tomáš Fořter, tajemník UK FTVS 


